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Protokół Nr XXIII/12 
z XXIII sesji Rady Miejskiej 
w dniu 27 stycznia 2012 r. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dwudziestą trzecią po wyborach 
sesję Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie 
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
Przed rozpoczęciem realizacji porządku obrad radni, Pani Burmistrz oraz goście zaproszeni 
wysłuchali Jasełek w wykonaniu dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 2. 
Pani Burmistrz na pożegnanie serdecznie podziękowała dzieciom za wykonanie utworów, życząc 
jak najwięcej radości i dobrych ocen.  
 
Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą 
przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Artura Pokorę. 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ planów pracy komisji stałych i planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2012; 
    2/ zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 
    3/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu; 
    4/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 17 położonego w Bystrzycy  
        Kłodzkiej przy Placu Wolności 2;  
    5/ wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie          
        wspierania rodzin; 
    6/ zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    7/ świadczeń pomocy społecznej; 
    8/ o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   
        Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012; 
    9/ nadania statutu Zespołu Szkół w Wilkanowie; 
  10/ wyrażenia zgody na zwarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą  
        Międzylesie; 
  11/ zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Stara Bystrzyca oraz wyborów uzupełniających 
        do rady sołeckiej; 
5. Informacje Burmistrza. 

  6. Zapytania radnych. 
  7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9. Zamknięcie obrad.    
  Na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz zgłaszają zmiany 
do przedstawionego porządku obrad, Pani Burmistrz zgłosiła wniosek o ujęcie w porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Kamienna.  

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za - jednogłośnie przyjęła 
wniosek o uwzględnienie w porządku obrad dodatkowego projektu uchwały.  

   
Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Jan Szkwarek – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło udział             
15 radnych, za oddano 14 głosów, 1 się wstrzymał.  
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
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Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatnich sesji Rady tj. odbytych                          
w dniach 29 grudnia 2011 r. i 20 stycznia 2012 r. 
Mieczysław Kamiński – radny – zgłosił uwagę do protokołu z posiedzenia sesji Rady z dnia 20 
stycznia 2012 r. mówiącą o tym, iż źle jest zapisany wynik głosowania przy zmianach w budżecie, 
albowiem uchwała nie została przyjęta jednogłośnie - 15 głosami za, lecz wynik był następujący: 
13 głosów za, przy 2 wstrzymujących się. 
  

W związku z tym, że nie było więcej uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie zatwierdzenie 
protokołów: 
1/ nr XXI z dnia 29 grudnia 2011 r.  -  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym,  
                                                         15 głosami za, jednogłośnie przyjęła. 
2/ nr XXII z dnia 20 stycznia 2012 r. (uwzględniający poprawkę zgłoszoną przez radnego  

Mieczysława Kamińskiego) - Rada w obecności 15 radnych,  
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła. 

                                                             
Ad 3. Podjęcie uchwał 
1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  
i przedstawił pierwszy projekt uchwały dotyczący planów pracy komisji stałych i planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej na rok 2012, po czym poprosił przewodniczących o przedstawienie opinii 
komisji. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt planu pracy komisji na rok 
2012 uwzględniający dodatkowy zapis w miesiącu marcu o brzmieniu: „Spotkanie z ZDP i ZDW            
w sprawie planowanych remontów dróg na terenie gminy”. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt planu pracy komisji na rok 
2012.  
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja na posiedzeniu           
w dniu 16 grudnia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt planu kontroli Komisji na rok 2012 wraz 
z wprowadzonymi autopoprawkami mówiącymi o tym, aby kwartalnie przedkładana była informacja 
o wypowiedzeniach umów najmu lokali użytkowych oraz przeniesiono z miesiąca sierpnia kontrolę 
Ośrodka Pomocy Społecznej i Centrum Integracji Społecznej na miesiąc wrzesień. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 20 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt planu pracy 
komisji na rok 2012.  
Mieczysław Kamiński – zwrócił uwagę iż wniosek odczytany przez Przewodniczącą Komisji 
Budżetu i Finansów jest niespójny z przedstawionym projektem uchwały w tym temacie. Dodał, że 
punkt dot. spotkania z Zarządem Dróg Powiatowych i Wojewódzkich – zgodnie z projektem 
uchwały - powinien odbyć się w miesiącu lutym a nie marcu.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, iż należy także uwzględnić prawidłową nazwę – tj. 
Dolnośląska Służba Dróg i Kolei a nie Zarząd Dróg Wojewódzkich. 
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/222/12 
w sprawie pracy komisji stałych rady miejskiej na rok 2012 

- stanowiącą  załącznik Nr 2 
 
2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że z zapisów ustawy o drogach publicznych wynika, 
że Rada Gminy po zasięgnięciu  opinii  właściwego Zarządu Powiatu, może zaliczyć drogi służące 
miejscowym potrzebom do kategorii dróg gminnych. Chodzi tu o część ul. Sempołowskiej                     
i ul. Słowackiego. Dodała, że są to ulice strategiczne w naszym mieście i pilnie należy rozpocząć  
ich remont. Mówi, że nie możemy liczyć w tym zakresie na powiat.   
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Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że bałagan, który jest w gminie bystrzyckiej i na terenie 
całej Polski w kwestii dróg, należy stopniowo regulować celem ich przejęcia i rozpoczęcia 
remontów. Dodał, że wiele dróg na terenie gminy jest powiatowymi i nikt ich nie remontuje                 
(np. ul. Wojska Polskiego). Pyta Panią Burmistrz jak przedstawiają się możliwości finansowania 
remontu ulicy Słowackiego.   
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że z uwagi na fakt, iż nie było podjętej wcześniej 
uchwały w sprawie zaliczenia ul. Słowackiego do kategorii dróg gminnych, wniosek nasz został 
odrzucony. Ponownie wniosek zostanie złożony na rok 2013 w okresie naboru, który planowany 
jest w miesiącu wrześniu lub październiku br. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/223/12 
w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

- stanowiącą  załącznik Nr 3 
 
3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że uchwała dotyczy kontynuowania dotychczas 
prowadzonej przez najemcę – Pana Adriana Krzemińskiego działalności gospodarczej, oraz 
wynikającym z tego słusznym interesem społecznym związanym z organizowaną przez najemcę 
pomocą żywieniową dla osób najuboższych. Chodzi o lokal nr 1 przy Małym Rynku 4 – tj. część 
magazynowa do Baru Kaktus.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/224/12 
w sprawie  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu  

zawarcia umowy najmu  
- stanowiącą  załącznik Nr 4 

 
4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu 
użytkowego nr 17 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy Placu Wolności 2. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że sprawa dotyczy lokalu użytkowego nr 17 
położonego przy baszcie (dawniej był tam zakład fryzjerski) w budynku mieszkano-użytkowym przy 
Placu Wolności 2 w Bystrzycy Kłodzkiej, który składa się z 2 pomieszczeń o   łącznej powierzchni 
30,11m2 wraz z  udziałem w częściach  wspólnych budynku i prawie współużytkowania 
wieczystego gruntu  wynoszącym 3,76 %. Stosownie do Uchwały Nr LVI/499/10 Rady Miejskiej            
w Bystrzycy Kłodzkiej  z dnia 28 maja 2010 r. do kompetencji Rady należy wyrażanie zgody na 
sprzedaż lokali użytkowych. W przedmiotowej nieruchomości zabudowanej budynkiem 
mieszkalno-użytkowym zostały zbyte na rzecz najemców wszystkie lokale mieszkalne. Niniejszy 
lokal jest jednym z dwóch lokali użytkowych stanowiących  własność Gminy Bystrzyca Kłodzka             
w przedmiotowej nieruchomości.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 17 położonego w Bystrzycy 
Kłodzkiej przy Placu Wolności 2.  
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Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że w budynku o którym mowa wyżej pozostanie  
jeszcze jeden lokal gminny do sprzedaży. Zwrócił uwagę, że została sprzedana również część 
chodnika przy ul. Podmiejskiej i pojawią się poważne problemy z wspólnotą mieszkaniową, która 
domaga się aby gmina płaciła za tę część terenu. Prosi Panią Burmistrz o bliższe informacje                 
w sprawie. Cieszy się, że sprecyzowano o który lokal chodzi, gdyż na merytorycznej komisji były 
pewne niejasności. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że w budynku przy Placu Wolności 2 gmina posiada 
niespełna 10% udziału. Skoro „podcienie” zostały sprzedane razem z budynkiem to gmina będzie 
partycypować w kosztach proporcjonalnie do swojego udziału. Jeśli uda się sprzedać jeszcze 
jeden lokal, to udział gminy będzie jeszcze mniejszy.   
   
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/225/12 
w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 17 położonego 

w Bystrzycy Kłodzkiej przy Placu Wolności 2 
- stanowiącą  załącznik Nr 5 

 

5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji 

zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 10 ust. 1 i 2 ustawy o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej, organ stanowiący gminy wyznacza podmiot do realizacji 
zadań własnych gminy określonych w tej ustawie. Model i kierunki działania jakie określił 
ustawodawca w w/w ustawie to nowe rozwiązania, które przekształcają obecnie funkcjonujący 
system wsparcia rodziny i przerzucają je od stycznia 2012 r. na samorządy gminne. 
Podstawowym celem ustawy jest kompleksowe uregulowanie problematyki wspierania rodziny               
i systemu pieczy zastępczej nad dziećmi pozbawionymi prawidłowej opieki rodzicielskiej. Nowy 
system ma za zadanie wzmocnić wsparcie dysfunkcyjnej rodziny biologicznej dziecka,                          
a w konsekwencji, w przyszłości ograniczyć liczbę dzieci objętych pieczą zastępczą. Wprowadza 
ona bowiem nowe instytucje wsparcia rodziny na poziomie gminy, takie jak: asystent rodziny, 
rodzina wspierająca, zespół interdyscyplinarny powoływany przez kierownika ośrodka pomocy 
społecznej na wniosek asystenta rodziny, co zwiększa zaangażowanie gminy w opiekę nad 
dziećmi. Nałożono również obowiązek monitorowania losów dziecka objętego pieczą zastępczą. 
Gminy są zobowiązane do zatrudniania i finansowania asystentów rodziny, finansowania pomocy 
udzielanej przez rodziny wspierające, zgodnie z zawartą umową, prowadzenia i finansowania 
spokrewnionych rodzin zastępczych, finansowania opieki zastępczej nad dziećmi umieszczonymi 
w placówkach opiekuńczo - wychowawczych i rodzinach zastępczych, finansowanie pomocy na 
usamodzielnienie wychowanków spokrewnionych rodzin zastępczych. 
Powyższa ustawa nakłada na gminę kolejne zadanie, które będzie generować dla budżetu koszty. 
Nie przewiduje ona bowiem obligatoryjnego obowiązku zabezpieczenia finansowego na jego 
realizację. Art. 197 ustawy przewiduje, że samorządy mogą otrzymać dotacje celowe z budżetu 
państwa na dofinansowanie zadań własnych z zakresu realizacji zadań wspierania rodziny oraz 
systemu pieczy zastępczej, do 50% wydatków przeznaczonych na realizację zadania. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie 
wspierania rodzin. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że przychyla się do zasadności podjęcia tej 
uchwały. Jest to przykład przyznawania dodatkowych zadań gminie przy niewielkim 
dofinansowywaniu ze strony państwa. O tym jakie zadania gmina będzie realizować stanowi art. 
176 ustawy, który precyzuje osiem zadań, które gmina będzie miała obowiązek realizować. 
Ponadto będzie miała także obowiązek wykonywać zadania zlecone z zakresu administracji 
rządowej, wynikających z rządowych programów w zakresie wspierania rodziny. Przesłania ustawy 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej są piękne, ale za tym powinny iść konkretne 
środki finansowe. Art. 10 ustawy mówi, że organ stanowiący ma obowiązek wyznaczyć podmiot 
właściwy do realizowania zadań administracji publicznej w dziedzinie wspierania rodziny. Dodał, że 
realizację tych zadań gmina można zlecić organizacjom pozarządowym.        
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Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że na chwilę obecną nie ma stowarzyszenia, które 
chciałoby przejąć realizację tych zadań, dlatego zlecamy je do realizacji Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej. Zwraca uwagę na koszt utrzymania dziecka w kwocie 1900 zł/m-c.  
Mieczysław Kamiński – radny – dodał, że należy szukać środków finansowych w budżecie 
państwa na realizację opieki i wspierania rodziny. Wspomina, że w I kadencji proponował 
powołanie komisji ds. rodziny. Mówi, że radni w skali kraju doceniają rolę rodziny. Zaznaczył, że 
ustawowo gminom narzuca się zadania bez środków na ich realizację. Należy walczyć o te środki.   
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/226/12 
w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej 

w zakresie wspierania rodzin   
- stanowiącą  załącznik Nr 6 

 
6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej                  
w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że z dniem 1 stycznia 2012 r. wchodzą w życie 
przepisy ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  
regulujące m.in. kwestię wspierania rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 
opiekuńczo-wychowawczych. Zadania nałożone na gminy niniejszą ustawą, tj. m.in. zapewnienie 
rodzinom wsparcia i pomocy asystenta rodziny oraz dostępu do poradnictwa specjalistycznego, są 
uzupełnieniem podejmowanych już przez ośrodek zadań w zakresie pomocy rodzinom.  
W związku z powyższym proponuje się rozszerzenie katalogu realizowanych przez ośrodek zadań 
o działania należące do właściwości gminy z zakresu wspierania rodziny i sytemu pieczy 
zastępczej i przyjęcie jednolitego tekstu statutu. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej wraz z autopoprawką Pani 
Burmistrz dotyczącą zmiany numeracji paragrafów. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że ustawodawca nakazuje gminom przyjęcie 
statutu bez powielania zapisów ustawowych. Taki statut wówczas liczy dwie kartki a mieszkańcy 
nie mają pełnej informacji jaki jest cel i zasady działania Ośrodka. Szczegółowe zasady jego 
funkcjonowania określa regulamin organizacyjny nadany przez kierownika. Dawniej Rada Miejska 
uchwalała statuty i regulaminy, zarówno dla jednostek podległych gminie jak i samej gminy. 
Obecnie regulamin określa jedynie kierownik a zatwierdza Burmistrz. Fakt ten powoduje, że Rada 
Miejska ma mniejsze możliwości wpływu na etaty i realizację zadań.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że nieprawdą jest, że Rada nie ma wpływu na ilość 
etatów w Ośrodku, gdyż nikt inny jak tylko Rada uchwala budżet i określa środki przeznaczone 
m.in. na wynagrodzenia dla danej jednostki. 
Na zapytanie radnego Krzemińskiego wyjaśniła, że Burmistrz ustala dla jednostek maksymalne 
wynagrodzenie kierowników z wszystkimi pochodnymi. 
  
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/227/12 
w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiącą  załącznik Nr 7 
 
7. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zmiana uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie świadczeń pomocy społecznej jest konsekwencją 
wprowadzenia rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 9 grudnia 2010 r.                    
w sprawie środowiskowych domów samopomocy, które określa tryb kierowania i przyjmowania do 
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Środowiskowego Domu Samopomocy.  Jednocześnie  należało dostosować zapisy w uchwale Nr 
XXXIX/253/05 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej, które są przede wszystkim wynikiem 
wprowadzenia przepisów do ustawy o pomocy społecznej i ustawy  z dnia 29 grudnia 2005 r.          
o ustanowieniu programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
W związku ze wzrostem cen artykułów spożywczych i zwiększeniem kosztów wytworzenia 
posiłków,  konieczne stało się zwiększenie ceny posiłku gotowanego. 
Wprowadzenie wielokrotne zmian poprzednio obowiązującej uchwały spowodowały, że zapisy 
stały się  nieczytelne, dlatego też uzasadnionym jest wprowadzenie jednolitego tekstu uchwały              
o świadczeniach pomocy społecznej. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
świadczeń pomocy społecznej. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że gmina realizuje pewne zadania w zakresie 
świadczeń pomocy społecznej i ta uchwała normuje tę pomoc i świadczenia. Prosi Panią Kierownik 
OPS o przedłożenie tabeli określającej kryterium przyznawania świadczeń socjalnych                              
w przeliczeniu procentowym na kwotowe.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że nigdy nie zdarzyło się, aby osoba, która spełnia 
kryterium nie otrzymała przysługującego świadczenia.    
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/228/12 
w sprawie świadczeń pomocy społecznej 

- stanowiącą  załącznik Nr 8 
 
8. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                        
i przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                     
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w uchwale Nr XX/193/11 Rady Miejskiej                      
w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 listopada 2011 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                      
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012 dokonano 
błędnego zapisu w rozdziale VI pkt. 3 i 4, które wzajemnie się wykluczają.  
Punkt 3 określał, że za udział w posiedzeniu oraz innych pracach Komisji członkom Komisji 
przysługuje ryczał miesięczny stanowiący zwrot kosztów związanych                                                          
z pełnieniem funkcji społecznych. Wysokość ryczałtu ustala Burmistrz na wniosek kierownika OPS.  
Podstawą naliczania ryczałtu jest miesięczne minimalne wynagrodzenie za pracę ogłaszane                 
w drodze obwieszczenia w Monitorze Polskim przez Prezesa Rady Ministrów, natomiast w pkt.               
4 określał, że za udział w pracach Komisji członkowie otrzymywać będą miesięczny ryczałt w wys. 
36% minimalnego wynagrodzenia o którym mowa w ustępie 3. 
W związku z powyższym nastąpiła konieczność jego poprawy poprzez wprowadzenie poprawnego  
zapisu teksu uchwały wprowadzenie określonych stawek przysługującym członkom Komisji. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych              
i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że z analizy projekt uchwały wynika, że pozostaje 
zapis mówiący o tym, iż przewodniczący komisji składa Radzie sprawozdanie                                 
z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/229/12 
o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012 
- stanowiącą  załącznik Nr 9 
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9. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie nadania statutu Zespołu Szkół w Wilkanowie.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że uchwałą nr XXI/215/11 Rady Miejskiej                         
w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Wilkanowie 
z dniem 1 września 2012 r. Szkoła Podstawowa w Wilkanowie i Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie 
zostały połączone w zespół szkół. Zgodnie z § 3 ust. 2 powyższej uchwały statut zespołu ma 
zostać nadany odrębną uchwałą rady gminy.   
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
nadania statutu Zespołu Szkół w Wilkanowie.  
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że ma wątpliwości. W związku z tym, że jest 
zespół szkół i są dwie odrębne szkoły, pyta czy nie powinien być zapis w statucie mówiący o tym, 
iż zespół realizuje wspólnie zadania oświatowe (np. wspólne posiedzenia rad pedagogicznych). 
Renata Surma – Burmistrz – dodała, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby dyrektor zespołu 
równocześnie zwoływał posiedzenie rady pedagogicznej dla obu szkół, w tym samym miejscu                
i o tym samym czasie.  
Dyrektor Stanisław Tarchała – poinformował, że po przeanalizowaniu kwestii zwoływania rady 
pedagogicznej przyjęto, iż szkoła podstawowa ma nieco inne sprawy i te posiedzenia mogłyby 
trwać zbyt długo. Założono więc odrębność rad pedagogicznych, rad rodziców i rad samorządów 
uczniowskich. Dodał, że nic także nie stoi na przeszkodzie, aby w przypadkach pilnych zwołać 
jedną radę pedagogiczną. Na tym więc poprzestano.   
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/230/12 
w sprawie nadania statutu Zespołu Szkół w Wilkanowie 

- stanowiącą  załącznik Nr 10 
 
10. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą Międzylesie.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że na podstawie ustawy o pomocy społecznej do 
zadań zleconych z zakresu administracji rządowej realizowanych przez  gminę należy m.in. 
prowadzenie i rozwój infrastruktury środowiskowych domów samopomocy dla osób upośledzonych 
umysłowo i przewlekle psychicznie chorych. 
Rozporządzenie w sprawie środowiskowych domów samopomocy stanowi, że jeżeli gmina lub 
powiat właściwy ze względu na miejsce zamieszkania osoby nie prowadzą ani nie zlecają 
prowadzenia domu, wówczas osoba może być skierowana do domu prowadzonego  przez inną 
gminę lub inny powiat, któremu odpowiedni organ jednostki samorządu terytorialnego właściwy ze 
względu na miejsce zamieszkania osoby ubiegającej się o skierowanie do domu powierzył, w 
drodze porozumienia, realizację zadania publicznego. Dodała, ze zadanie jest w 100% 
finansowane z budżetu państwa. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zwarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą 
Międzylesie. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/231/12 
  w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie porozumienia pomiędzy  

Gminą Bystrzyca Kłodzka i Gminą Międzylesie 
- stanowiącą  załącznik Nr 11 

 
 
11. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
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i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Stara 
Bystrzyca oraz wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że projekt uchwały (uwzględniający autopoprawkę)    
w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Stara Bystrzyca oraz wyborów 
uzupełniających do Rady Sołeckiej został przygotowany w związku z rezygnacją Sołtysa Sołectwa 
Stara Bystrzyca oraz  członków Rady Sołeckiej Sołectwa Stara Bystrzyca.  Zgodnie z § 22 ust. 13 
statutu Sołectwa Stara Bystrzyca sołtys (członek rady sołeckiej) może złożyć rezygnację w toku 
kadencji z pełnionej funkcji.                                                                                
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Stara Bystrzyca oraz wyborów uzupełniających do 
Rady Sołeckiej ze zgłoszoną autopoprawką Pani Burmistrz. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/232/12 
  w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Stara Bystrzyca oraz wyborów 

uzupełniających do Rady Sołeckiej  
- stanowiącą  załącznik Nr 12 

 
12. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie 
Kamienna. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
Sołtysa w Sołectwie Kamienna został przygotowany w związku z rezygnacją Sołtysa Sołectwa 
Kamienna. Zgodnie z § 22 ust. 13 statutu Sołectwa Kamienna sołtys może złożyć rezygnację                 
w toku kadencji z pełnionej funkcji. Termin i miejsce wyborów zarządza się na dzień 15 lutego                 
o godz. 17.00 w WDK w Idzikowie.                                                                          
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Kamienna.  
Jan Szkwarek – mówi, że należy pomyśleć o podstawieniu autokaru celem dowiezienia 
mieszkańców sołectwa Kamienna do Idzikowa na wybory. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych,             
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XXIII/233/12 
  w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Kamienna 

- stanowiącą  załącznik Nr 13 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza. 
Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej (29.12.2011 r. –  
27.01.2012 r.): 
1/ 05.01.2012 r. 
    Spotkanie z Firmą GE Developer Sp. z o.o. w sprawie budowy mieszkań socjalnych 
    w Bystrzycy Kłodzkiej,  
2/ 09.01.2012 r.  
    - Spotkanie z przedstawicielami firmy „Kometa” Sp. z o.o. w sprawie zagospodarowania 
        działek w Białej Wodzie,  
    -  Walne Zgromadzenie EUROREGIONU GlACENSIS, 
3/ 10.01.2012 r. 
    -  Podsumowanie XIV Dolnośląskiego Festiwalu Nauki, a zarazem III edycja w Bystrzycy     
       Kłodzkiej oraz przygotowania do jubileuszowego XV DFN. Zaproszenie przyjął prof. Jan  
       Miodek. 
4/ 11.01.2012 r. 
   -  Spotkanie z jednym z współwłaścicieli nieruchomości przy ul. Okrzei 28 i sprawa dalszych  
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       losów nieruchomości, 
   - Spotkanie z dr K. Mawel w sprawie Poradni Zdrowia Psychicznego i Leczenia Uzależnień  
      w Bystrzycy Kłodzkiej, 
5/ 12.01.2012 r. 
   -  Wstępne ustalenia obchodów Dni Miasta, które odbędą się 6 maja 2012 r., wystąpi zespół                   
      Enej, 
6/ 18.01.2012 r. 
   -  Sudecki Konwent Wójtów, Prezydentów i Burmistrzów w Lasocinie. Spotkanie z Wojewodą  
      Dolnośląskim p. Aleksandrem Markiem Skorupą i jego służbami. 
      Poruszano sprawy oświaty, dróg wojewódzkich, Nadzoru Prawnego Wojewody oraz  
      środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych, 
   -  Promocja filmu o Bystrzycy Kłodzkiej, 
7/ 20.01.2012 r. 
   -  Sesja Nadzwyczajna, 
8/ 21.01.2012 r. 
   - Przegląd Chórów i Zespołów Śpiewaczych z gminy Bystrzyca Kłodzka w repertuarze  
       kolęd i pastorałek w Kościele p.w. Św. Jerzego w Wilkanowie, 
   -  Zakończenie działalności Kółka Rolniczego w Starym Waliszowie i przyjęcie rozliczenia, 
9/ 25.01.2012 r. 
   - Spotkanie z Prezesem Firmy „CHRIS” w sprawie możliwości montażu domków 
        drewnianych w Bystrzycy Kłodzkiej, 
10/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 2 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 2, w drodze rokowań -2, 
- pozyskane mieszkania:  4, 
- przydzielone mieszkania:3, po zakończonym remoncie kapitalnym-1, do remontu kapitalnego – 0, 
- zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 

• z urzędu – 0 
11/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych):  

• mieszkalne: 3 

• działki pod garaże: 3 

• lokale użytkowe: 0 

• udział w nieruchomości zabudowanej – 0 

• działka na polepszenie warunków zagospodarowania 0 
- dzierżawa gruntów rolnych: 0, w tym rolne: nowe- 0, przedłużenia - 0; ogródki przydomowe: nowe- 
                                               0, przedłużenia - 0; grunt pod garaż: nowe - 0  
- pozyskane mieszkania : 0 
12/ Wydane zarządzenia Burmistrza: 65 
13/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 11 
- zgony: 14 
 
Renata Surma – Burmistrz – podziękowała wszystkim zespołom śpiewaczym, którzy przybyli              
w minioną sobotę do Wilkanowa i uczestniczyli w śpiewaniu kolęd i pastorałek, p. Grażynie 
Wachowskiej – Szubie oraz pracownikom MGOK za zaangażowanie w organizację uroczystości. 
Mieczysław Kamiński – radny – prosi Panią Burmistrz o bliższe informacje dotyczące Firmy 
„Kometa”, tzn. czy firma posiada działki na terenie Białej Wody będące jej własnością oraz na 
jakim etapie są działania zagospodarowania budynku przy ul. Okrzei 28 w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Mówi, że podział współwłasności nieruchomości toczy się już ok. 15 lat.  
Nawiązując do przedłożonej wyżej informacji dotyczącej spotkania Pani Burmistrz z Prezesem 
Firmy „CHRIS” w sprawie możliwości montażu domków drewnianych w Bystrzycy Kłodzkiej, pyta,  
czy to jest ta sama firma, która posiada domki drewniane w Radkowie nad zalewem?  
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że firma „Kometa” posiada ok. 18 hektarów 
powierzchni na terenie Białej Wody. Firma ta doszła do porozumienia ze Spółką Czarną Górą aby 
proponowany wyciąg, który chce wybudować Spółka przechodził przez jej grunty. W związku                 
z tym, że istniejące na działkach siedliska przyrodnicze nie kolidują z inwestycją, propozycja 
budowy wyciągu została przyjęta przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska.  
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Sprawa budynku przy ul. Okrzei 28 została uregulowana sądownie. Gmina jest współwłaścicielem 
tego budynku. Został wyceniony każdy lokal z osobna i zaproponowano współwłaścicielom 
wykupienie lokali. Jest więc przygotowywana procedura przetargowa. Przewidywane koszty 
utworzenia w tym budynku mieszkań socjalnych przez gminę są zbyt wysokie i nieopłacalne. 
Pani Burmistrz poinformowała, że Firma „Chris” o której wyżej informowała to nie jest ta sama 
firma, która funkcjonuje w Radkowie. Dodała, że jest to ta sama firma, która odkupiła od nas tę 
„straszącą” metalową konstrukcję przy wyjeździe na Polanicę. Firma jest zainteresowana 
możliwością montażu domków drewnianych na terenie Bystrzycy Kłodzkiej ale nie posiada 
własnego gruntu.  
 

  Ad.6. Zapytania radnych. 
Jan Szkwarek – radny – mówi, że z informacji jakie posiada wynika, że w tym tygodniu zostało 
zamknięte laboratorium w szpitalu i pyta czy jest to prawda.  
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że tak. Poinformowała, że kontrakt na usługi 
wykonywane w sobotę, niedzielę czy w późnych godzinach popołudniowych bądź nocnych miał 
podpisany szpital kłodzki. W ramach swojego kontraktu odstępował część szpitalowi 
bystrzyckiemu i zawierał porozumienie, że za każdego pacjenta przyjętego poza godzinami 
funkcjonowania lekarza rodzinnego będzie płacił odpowiednią pulę środków szpitalowi w Bystrzycy 
Kłodzkiej. W chwili obecnej wydane zarządzenie przez Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia, 
że Kłodzko nie miało już takich możliwości. 1 lutego odbędzie się spotkanie z Panią Dyrektor 
kłodzkiego szpitala z udziałem Dyrektora Jarosława Surówki. Wobec powyższego poinformowano 
przychodnie i lekarzy rodzinnych, że od 23 stycznia br. świadczenia nocne i świątecznej opieki 
medycznej dla pacjentów z rejonu Bystrzycy Kłodzkiej, Międzylesie, Stronia Śląskiego oraz Lądka 
Zdroju będą realizowane w ambulatorium ogólnym w Kłodzku przy ul. Szpitalnej 1.   
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że zna doskonale budynek nr 28 przy ul. Okrzei. W swojej 
kadencji zlecił do sądu podział fizyczny nieruchomości, który został zatwierdzony. Z uwagi na to, 
że współwłaściciele sie odwołali odbył się ponowny proces. Jeśli funkcjonuje podział fizyczny 
budynku to my nie musimy dogadywać się z pozostałymi współwłaścicielami, gdyż każdy jest 
właścicielem ułamkowej części. Bystrzyca Kłodzka mając 3 mieszkania na ul. Okrzei 28 na                         
I piętrze i lokal użytkowy na dole może sprzedać całą swoją część bez konsultacji z pozostałymi.   
Dodał, że remont tego budynku wymaga nakładów kilkuset tysięcy złotych.  
Nie wyobraża sobie, aby szpital bystrzycki nie przyjmował pacjentów w godzinach wieczornych                
i wolnych od pracy. Zgadza się z tym, że lekarze rodzinni powinni podpisać umowę i partycypować 
w kosztach w świadczonych usług przez szpital. Dotychczas nasz szpital przyjmował wszystkich 
mieszkańców i musimy dopilnować aby nadal usługi medyczne były dla mieszkańców zapewnione.      
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że jeśli jest pacjent, który kwalifikuje się do położenia 
na danym oddziale w szpitalu jest oczywiście przyjmowany. Zaznacza, że szpital nie ma 
obowiązku przyjmowania pacjenta w godzinach wieczornych np. z podwyższoną temperaturą.        
Dodała, że w miesiącu lutym przedstawi Radzie propozycję uchwały o przekształceniu szpitala aby 
stał się spółką oraz możliwości zmiany siedziby pogotowia i odsprzedania części budynku. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że służba zdrowia jest bardzo ważna i należy szczególnie 
ostrożnie działać w kwestii pogotowia. Szukając oszczędności może okazać się nie będzie karetek 
w Bystrzycy Kłodzkiej. Należy zrobić wszystko aby one były.  
Co do aptek burmistrzowie poszczególnych gmin jedynie opiniują harmonogram dyżurów aptek, 
natomiast decyzje podejmuje powiat, który i tak nie zmusi aptek do prowadzenia dyżuru. Dawniej, 
kiedy gmina była właścicielem lokali, które wynajmowały apteki, można było w sposób pośredni 
wymuszać godziny pracy.  
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że po to podejmowane są działania aby pogotowie 
zatrzymać w Bystrzycy Kłodzkiej. Jest zdania, że w niedługim czasie ZOZ w Kłodzku z uwagi na 
wysokie koszty ogrzewania pomieszczeń pogotowia wypowie dotychczasowe funkcjonowanie. 
Dariusz Krzemiński – radny – pyta, czy jest możliwość uruchomienia apteki w szpitalu? 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że zmierzamy w tym kierunku. Zdecydowanie 
większe możliwości pojawią się kiedy dokonamy przekształcenia szpitala. Myślimy także                        
o uruchomieniu bloku operacyjnego, ginekologii jednego dnia i urologii. Najważniejsze jest to, że 
są chętni to wszystko poprowadzić. 
Mieczysław Kamiński – radny – jest zaniepokojony faktem, iż Przewodniczący Rady Miejskiej nie 
dysponuje telefonem służbowym. Jest zdania, że telefon powinien być do dyspozycji Rady i biura. 
Renata Surma – Burmistrz – przychyla się do zdania przedmówcy i dodała, że jest to słuszne 
spostrzeżenie.  
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  Ad.7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
  Przewodniczący poinformował, iż do Biura Rady wpłynęły następujące pisma od: 
  1/ p. Piotra Wieczorka, zam. ul. Młyńska Gorzanów skierowane do Starostwa Powiatowego (do  
      wiadomości Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej) w sprawie wstrzymania rozpatrzenia sprawy  
      dotyczącej bezprawnej zamiany użytku działki nr 825 w Gorzanowie; 
      Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że p. Piotr Wieczorek napisał pismo do UMiG z  
      prośbą o udrożnienie drogi gminnej, która nie funkcjonuje już od wielu lat. Wizja lokalna z  
      udziałem pracowników potwierdziła, że jest to droga otoczona skarpą, zarośnięta i wymaga  
      kilkuset tysięcy złotych aby ją odkrzaczyć, udrożnić i przywrócić ją do stanu funkcjonowania.     
      Okazuje się także, że numer tejże drogi odpowiada numerowi cieku wodnego, dlatego  
      poinformowano wnioskodawcę, że został złożony przez gminę wniosek do starostwa aby  
      uporządkować w ewidencji gruntów. Odpowiedź nie usatysfakcjonowała p. Wieczorka.     
      Jan Pięta – radny – mówi, że p. Wieczorek ma przejście od swojego domu przez kanał  
      Młynówkę. Obecnie zamieszkały p. Jan Wielki, prowadzący działalność gospodarczą zagrodził  
      dotychczasowe przejście przez działkę i stąd p. Wieczorek ma pretensje. 
      Jest zdania, że odtworzenie ww. drogi w Gorzanowie jest bezzasadne. Mówi, że nie jest ona 
      uczęszczana. 
  2/ z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Wałbrzychu w sprawie pozytywnej opinii mówiącej o  
      prawidłowości planowanej kwoty długu przyjętej w uchwale Rady Miejskiej nr XX/199/11 z 5  
      grudnia 2011 r. 
  3/ z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Wałbrzychu w sprawie pozytywnej opinii mówiącej o  

    możliwości sfinansowania deficytu gminy Bystrzyca Kłodzka przedstawionego w uchwale  
    budżetowej na 2012 rok.   

  4/ od p. Krzysztofa Zaleskiego, Nowy Waliszów w sprawie przywrócenia drogi dojazdowej do  
      wyszczególnionych działek. 

Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że w pierwszej kolejności należy dokonać 
sprostowania błędnej numeracji w ewidencji. Dodała, że dojazd do posesji Pana Krzysztofa jest 
poprzedzony działkami prywatnymi. Droga położona jest w wąwozie i otoczona z obu stron 
działkami prywatnymi. Należałoby więc zwrócić się do właścicieli działek o wyrażenie zgody na 
poszerzenie drogi poprzez obniżenie skarpy. Jeśli takiej zgody nie posiada, gmina nie ma 
prawa ingerencji w prywatne grunty.  

  5/ od p. dr hab. Małgorzaty Ruchniewicz – w sprawie nazewnictwa ulicy Międzyleśnej. 
    Przewodniczący zwraca się do Prezesa Zakładu Usług Komunalnych z prośbą o uwzględnienie  
    w najbliższych działaniach stworzenia w naszym mieście jednolitego nazewnictwa ulic.  
    Informuje, że na ulicy Międzyleśnej znajdują się dwa kierunkowskazy ze sprzecznymi nazwami  
    ulic – tj. Międzyleśna i Międzyleska i należy usunąć nieprawidłową, aby mieszkańców i turystów  
    nie wprowadzać w błąd. Zachęca do zapoznania się z treścią pisma. 
    Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zmiana nazwy ulicy z Międzyleśnej na  
    Międzyleską powinna być poprzedzona konsultacjami z mieszkańcami. Wspomina sytuację z  
    kilku lat wstecz, kiedy rozważano zmianę nazewnictwa dotychczasowej ulicy Leńskiego i  
    mieszkańcy tejże ulicy byli przeciwni z uwagi na koszty i czasochłonność zmiany dokumentów.  
    Jest zdania, że należy w pierwszej kolejności uporządkować sprzeczność istniejących tablic i  
    ujednolicić nazewnictwo.  

  
Ad. 8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Mieczysław Kamiński – radny – jest zdania, że temat ulicy Międzyleśnej należy rozwiązać                   
w trybie pilnym. Odbył spacer ulicami miasta i w czterech miejscach widnieje napis: ulica 
Międzyleśna i Międzyleska. Należy to ujednolicić. Należy także rozwiązać problem ulicy Leńskiego 
i Świerczewskiego. Wspomina, że w I kadencji jako Burmistrz również borykał się z tym 
problemem i mieszkańcy wówczas także nie zgadzali się na zmianę nazwy ulicy. W obronie 
Leńskiego (kryminalisty, który popełnił wiele zbrodni na Polakach) wystąpił prof. Karol Modzelewski 
na jednej z sesji na zaproszenie Państwa Komornickich.  
Poinformował, że jeżeli od przyszłego roku nie będzie obowiązku wpisania miejsca zamieszkania i 
meldunku łatwiej będzie można zmienić nazewnictwo tych ulic.  
Przewodniczący Rady zapoznał Radę z uchwałą Rady Narodowej z roku 1980 w sprawie  
nadania nazwy ulicy „Międzyleśna”.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w związku z tym, że jest podjęta uchwała 
mówiąca o tym, że boisko Orlik w miesiącach grudzień, styczeń, luty, marzec jest nieczynne, 
wraca się z prośbą do Rady o akceptację propozycji mówiącej o tym, aby wyjątkowo w tym roku            
w miesiącu lutym było czynne, gdyż są chętne dwie drużyny aby przeprowadzać treningi.  
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Jan Szkwarek – radny – pyta jaki będzie koszt remontu boiska w Zabłociu? 
Jan Pięta – radny – odpowiedział, że pojawiła się propozycja Prezesa Klubu Gorzanów mówiąca             
o tym, że jeśli udostępnione zostanie boisko na ok. 4-5 lat, Klub wystąpi z wnioskiem                                
o dofinansowanie 25 tys. zł. 
Dariusz Krzemiński – radny – mówi, że można korzystać z boiska w Łomnicy, Pławnicy więc po 
co wydatkować środki na boisko w Zabłociu. Jest zdania , że można się domówić między klubami. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że nie możemy pozwolić na to, aby dzieci i młodzież 
z mniejszych miejscowości pozbawić możliwości korzystania z zabawy na boisku. Koszt 25 – 30 
tys. zł aby udrożnić boisko (w tym utworzenie murawy i pielęgnacja) w Zabłociu to nie jest duży 
koszt. Podkreśliła, że na utworzeniu boiska w Zabłociu skorzystają nie tylko kluby ale także                    
i mieszkańcy.   
Jan Pięta – radny – przychyla się do stanowiska Pani Burmistrz i dodał, że miejscowość Zabłocie 
nie posiada żadnych obiektów sportowych. Dodał, że boisko w przyszłości można wykorzystać na 
przeprowadzenie zawodów strażackich.  
Renata Surma – Burmistrz – przypomniała wszystkim, że dzieci i młodzież mogą korzystać                           
w okresie letnim z Orlika, z boisk przy szkołach podstawowych zarówno nr 1 i 2 a także z boiska 
wydzielonego na murawie lotniska w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Dariusz Krzemiński – radny – jest za tym aby powstawało jak najwięcej boisk ale pyta skąd wziąć 
na to pieniądze? 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że funkcjonuje uchwała mówiąca o zwolnieniach              
z podatku od nieruchomości. Została ona uchwalona przez Radę w okresie powstania podstrefy 
ekonomicznej w nasze Gminie. Zakłada ona zwolnienia nie tylko dla podmiotów w ramach 
podstrefy ale także również poza nią. Oznacza to, że dla gminy są to dość duże ubytki dla 
budżetu. 
Stąd zasadnym jest przedstawienie Radzie w najbliższym czasie projektu uchwały w sprawie 
zwolnienia z podatku od nieruchomości tylko dla podmiotów będących w podstrefie ekonomicznej. 
Dodała, że uchwała taka musi być wcześniej zaopiniowana przez Urząd Ochrony Konsumentów. 
Mieczysław Kamiński – radny – jest zdziwiony wypowiedzią Pani Burmistrz. Przypomniał, że 
kiedyś zadał Pani Burmistrz pytanie czy w poprzednich kadencjach były zwolnienia, na co Pani 
Burmistrz odpowiedziała, że nie ma zwolnień od podatku od nieruchomości, ponieważ Wojewoda 
zausterkował. Okazuje się, że jednak je mamy. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że sprawa o którą pytał kiedyś Pan Kamiński 
dotyczyła stawek opłat lokalnych i podatków. Mieliśmy wówczas zapisy (obowiązujące przez okres 
trzech lat w ubiegłej kadencji), że osoby starsze i samotne, które mają duże pomieszczenia 
gospodarcze (typu stodoły) są zwolnione z podatku. Wówczas to zwolnienie zostało 
zausterkowane przez Nadzór.  
Zależy nam aby te zwolnienia miały zastosowanie jedynie do podmiotów chcących zainwestować 
w podstrefie aby móc w ten sposób ich zachęcić do współpracy z gminą.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że tematem tym zawsze możemy się zająć, ale                                 
w pierwszej kolejności radni powinni zapoznać się z uchwałą obowiązującą, wówczas będziemy 
rozmawiać.   
Jerzy Klajn  - radny – mówi, że bardzo się cieszy, że nie ma już straszącej wiaty. Pyta, czy byłaby 
możliwość, aby teren o powierzchni ok. 5m przy figurce św. Nepomucena wybrukować kostką 
systemem gospodarczym.    
Renata Surma – Burmistrz – odpowiedziała, że należy w pierwszej kolejności sprawdzić stan 
własnościowy gruntu. Jeśli okaże się, że teren nie jest gminny, to należy poprosić powiat. Nic nie 
stoi na przeszkodzie aby wykorzystać kostkę pozostałą z prac rewitalizacyjnych miasta i przekazać 
ją do powiatu aby wykonali prace. 
Jan Szkwarek – sekretarz sesji – poinformował, ze nie wpłynął żaden wniosek na piśmie. 

   
  Ad. 9. Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej trzeciej sesji 
Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
 
Protokołowała: Anna Rogalka  


